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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Városháza Dísztermében 1999. június 
25. napján megtartott 6 rendes üléséről. 

Jelen vannak: Szirbik Imre polgármester 

Füsti Molnár Lajos alpolgármester 
Szarvas Pál alpolgármester 

Bárányi Imre, Dr. Demeter Attila, Dr. Dóczi Margit, Félegyháziné Somogyi Éva, 
Hornyik László, Horváth István, Katona-Kiss János, Móra József, Nagy Mihály, 
Ollai Istvánné, Oltyán Lajos, Orbán István, Pap Imre, Dr. Rébeli Szabó Tamás, 
Dr. Sípos Ferenc, Szűcs Lajos, Törőcsik Zoltán, Udvarhelyi Gyula 
k é p v i s e l ő 

Polgármesten Hivatal részéről: 
Dr. Sztantics Csaba jegyző 

Csányiné Bakró-Nagy Vera aljegyző 
Közigazgatási Osztály vezetője 

Borsosné Serkédi Katalin osztályvezető 

Krajsóczki Sándorné, Tonnesné Kiss Ildikó, 
Szilvássy Árpádné csoportvezető 

Váriné Kádár Margit könyvvizsgáló 

továbbá 20-30 fő érdeklődő állampolgár 

Később érkezését jelezte: 

Halmai László, László Béla, Szabó Péter képviselő 

A Berekháti Általános Iskola tanulói megköszönték Szirbik Imre polgármesternek és Szűcs Lajos 
iskolaigazgatónak, a tornaterem megvalósítását. 

Szirbik Imre: 
A virág a köszönet jele azért, hogy a Képviselő-testület a Berekháti Általános Iskolánál megépítette a 
tornatermet. Ez a köszönet nemcsak a jelenlegi Képviselő-testületnek szólt, hanem a korábbinak is 
mivel a létesítmény megvalósítását ők kezdték el. 

Üdvözölte a Képviselő-testület ülésén megjelent képviselőket, meghívottakat, érdeklődő 
állampolgárokat és az ülést megnyitotta. Megállapította, hogy a Képviselő-testület határozatképes, 
mivel 2o képviselő van jelen. Üdvözölte Bácskatopolya testvérváros küldöttségét, amely a Képviselő-
testület ülésén jelen volt. Külön köszöntötte az ülésen jelenlévő Balassa Endre Bácskatopolya 
polgármesterét és Egeressy Sándor a kisebbségi jogok bizottságának elnökét. A Képviselő-testület 
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átérezte a jugoszláviai háborús eseményeket. Az emberekkel, akikhez évtizedes barátsággal kötődik 
együttéreztek, . Megismerték azt a szót, hogy "háború". A város polgármestere és Orbán István 
képviselő által megfogalmazott felhívással is a háború okozta nehézségekre híviák fel a figyelmet. 
Örült, hogy a topolyai barátaival most találkozhatott. A Képviselő-testület korábbi ülésén döntött 
politikai hovatartozástól függetlenül a segítségnyújtásról. A Képviselő-testület Szirbik Imre 
polgármester részére megadta korábbi ülésén a felhatalmazást, hogy lelkiismerete szerint döntsön a 
segítségnyújtás mértékéről. 

Balassa Endre: Bácskatopolya polgármestere 
Barátok közé jönni nagyon jó érzés, mert látja, hogy őszintén és nyíltan fogadják. Bácskatopolyát 
közvetlenül támadás nem érte, de a háborútól való félelem, rettegés az emberekben megvan. 
Megköszönte Szentes testvérváros megértését és támogatását. Bejelentette, hogy nagyon nehéz tél elé 
néznek, mivel a villamos berendezések a támadás áldozatává váltak. Magyarország eddig is segítette 
őket az villamos energia ellátásban. Az áramra, a tél közeledtével a fűtés biztosításával egyre nagyobb 
szükségük lesz. Városukban jelenleg "háborús költségvetés" van. Náluk rendszerváltás történt politikai 
és gazdasági síkon egyaránt. Gond számukra, hogy senki nem tudja, hogy merre fognak menni. 
Megtörténhet, hogy náluk a magyar önkormányzatok száma csökken. A vajdasági magyarok 
önállóságát meg kell teremteni. A testvérvárosokra mindig számíthatnak. Köszönetét fejezte ki a 
polgármesternek és a Képviselő-testületnek a segítségnyújtásért. 

Megérkezett az ülésre: László Béla képviselő 
Halmai László képviselő 

A Képviselő-testület létszáma: 22 fő 

Szirbik Imre: 
A sebeket minél hamarabb be kell gyógyítani, hogy az újraépítést elkezdhessék. Az emberek 
gyógyításának meg kell történni. A város támogatására a bácskatopolyaiak továbbra is számíthatnak. 

A továbbiak kérte a képviselőket, hogy aki a 25./, 25/1., 26., 27. sorszámmal ellátott előterjesztéseket 
vegyék fel a napirendre. 

Ollai Istvánné: 
A telefonvezetéssel tönkretett tégla járdaépítésekre keretösszeg elhatárolását kérte. 
Egyben kérte, hogy a Képviselő-testület egyperces némafelállással adózzon Szentirmay Endre esperes 
emlékére. 

Dr. Dóczi Margit: 
Javasolta, hogy a Képviselő-testület tűzze napirendre a megüresedett Lakásügyi Bizottsági hely 
feltöltését. 

Szirbik Imre: 
Felkérte Ollai Istvánné képviselőt, hogy indítványát a költségvetési rendelet módosításánál terjessze 
elő. A járdaépítésekre a pályázatot kiírták. 
Szentirmay Endre esperesre történő megemlékezés a napirendek elfogadása után történjen meg. 

Kérte a képviselőket, hogy aki elfogadja, hogy a Lakásügyi Bizottság személyi kérdését tűzzék 
napirendre, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 16 igen szavazattal, 6 tartózkodás mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
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A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 

Kérte a képviselőket, hogy aki a módosításokkal a napirendet elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a Képviselő-testület a készítendő jegyzőkönyv hitelesítésével 
Dr. Demeter Attila és Horváth István képviselőket bízzák meg. 

A Képviselő-testület a javaslatot 21 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta. 

N A P I R E N D : 

1./ Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről 

2./ Előző Képviselő-testületi ülésről áthúzódó anyagok tárgyalása 

3./ Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási tapasztalatai 

4./ Közterületek, közparkok rendje, köztisztasági feladatok 

5./ Várospropaganda, -marketing tevékenység helyzete 

6./ Költségvetési rendelet módosítása III 

Í J Távhőszolgáltatás díjáról szóló helyi rendelet módosítása /8/ 

8./ Az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérletéről szóló helyi rendelet 191 

9.1 Az önkormányzat tulajdonában álló helyiségek bérletéről szóló helyi rendelet /lo/ 
10./ Tiszai szabad strand és nyári pihenőhelyként szolgáló terület használatáról szóló 

helyi rendelet módosítása / l l / 

11./ Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata /12/ 

12./ E l ő t e r j e s z t é s e k 

Lejárt határidejű határozatok 
Interpellációkra válasz 

Szirbik Imre: 
Javasolta, hogy a Képviselő-testülete Szentirmay Endre esperes emlékének egy perces néma felállással 
adózzon. 
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1./ Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről 

Szirbik Imre: 
Június 3-án a Miniszterelnöki Hivatal vezetőivel tárgyalt költségvetést énntő ügyekben. A tárgyalás 
során napirenden volt a helyi adó kérdése is. A kormány a helyi iparűzési adót országosan kötelezővé 
akarja tenni. A kormányzat foglalkozik az ingatlanértékadó bevezetésével is. 
Június 4-én átadták a Berekháti Altalános Iskolánál lévő tornatermet. 
Június 7-én találkozott a háború sújtotta Bácskatopolya polgármesterével Móra József és Orbán István 
képviselő, akik a segítségnyújtásról tárgyaltak. 
Június 16. és 17-én együttműködést dolgoztak ki a városban járt franciaországi küldöttséggel. Ennek 
eredményeként beadásra került a közös pályázat a inkubátorház kialakítására vonatkozóan. 
E hónap során találkozott a Református Egyház vezetőivel, ahol az egyházi kártalanításokat 
egyeztették. A Deák Ferenc utcai Általános Iskolával kapcsolatban az egyház megkeresése a mai 
napig nem érkezett meg. Ha az írásbeli megkeresés megérkezik, akkor a döntéshez a rendkívüli 
Képviselő-testületi ülést össze kell hívni. 
Felkérte Koszt György tűzoltóparancsnokot, hogy a kialakult belvíz-helyzettel kapcsolatban adjon 
tájékoztatást. 

Koszt György: Tűzoltóparancsnok 
A városban és hozzátartozó községekben a Tűzoltóparancsnokság látta el a belvízzel kapcsolatos 
elhárítási feladatokat. Ehhez a munkához segítséget kaptak több szövetkezettől és a Pankotai Agrár 
RT-től is. Az ár- és belvízzel kapcsolatos eddigi helyzetet, úgy értékelte, hogy a jó színvonalú munkák 
miatt nem alakult nagy veszélyhelyzet. A belvízzel kapcsolatos bejelentések folyamatosan érkeznek a 
Tűzoltóság részére. A jövőben az önkormányzat a belvízelvezető csatornáit fel kell újítani. A belvíz 
gondot több esetben az okozza, hogy az átjárók el vannak dugulva, vagy nincsenek kiépítve. A mai 
napig 229 vízszívatáshoz kellett kivonulniuk. Ez azt jelenti, hogy a költségvetésükben megállapított 
üzemanyagköltség keretüket túllépték. Ha szükséges akkor külsőerőket is bevonnak a veszélyhelyzet 
megszüntetésére a lakosság érdekében. 

Dr. Demeter Attila: 
Milyen volt a kapcsolata a belvíz idején a parancsnoknak, a polgármesternek az ANTSZ-el? A 
csapadékvíz-elvezető csatornákba a trágyáié bevezetések ismertek-e? 

Szirbik Imre: 
A bejelentésre az ÁNTSZ a lakosság felé a szükséges intézkedéseket azonnal megtette. A tárgyalével 
kapcsolatban egyetlen gócpont volt a Nagyhegyi iskolával szemben, ahol a tárgyatárolóba befolyt a 
belvíz, de a gyors beavatkozás megakadályozta a fertőzés kialakulását.. 

Ollai Istvánné: 
Köszönetét fejezte ki Szentes Város Tűzoltóparancsnokának és a Városellátó Intézmény vezetőjének 
június 16-án nyújtott segítéségéért. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatást 
tudomásul veszi, szavazzon. 

A Képviselő-testület a tájékoztatást 17 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 4 
tartózkodás mellett elfogadta. 
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2.1 Előző Képviselő-testületi ülésről áthúzódó anyagok tárgyalása 
2/1., 2/1/1. Közoktatási feladatok átadása 

Szirbik Imre: 
Az FVM Közoktatási Főosztályával történt tárgyalás alapján a minisztérium vezetése hétfon dönt a 
mezőgazdasági szakképző intézmények átvételéről. Ezen a listán a Bartha János Kertészeti 
Szakközépiskola és Szakiskola a 3-4. helyen szerepel. Az előterjesztés szerint a FVM igényt tart az 
intézmény tulajdonjogára, berendezéseire és a gyakorlókertre. A javaslatban szerepel, hogy ha a 
minisztérium nem oktatási célra használja fel akkor visszaadás esetén az beruházások értékére az állam 
nem tart igényt. Az átadáshoz, mind a helyi, mind a megyei önkormányzat hozzájárulása szükséges. E 
hozzájárulást a Megyei Közgyűlés már megadta. 

Dr. Demeter Attila: 
Az írásban kiadott Jogi és Ügyrendi Bizottság véleményét pontosította a 6/a. pontra vonatkozóan: ha 
a fenti használati jog bármely okból megszűnik az átadó az átvevő hozzájárulása nélkül töröltetheti az 
ingatlan-nyíl vántartásb ól. 

Halmai László: 
A javaslat 1. pontját nem fogadta el, míg a 2-es pontot igen. A javaslat 2-es pontját azért támogatta, 
mivel az intézménynek kedvezőbb finanszírozási és szakmai lehetősége lesz. Az l-es pontot azért nem 
támogatta, mivel ezek Szentesen "stratégiai" középiskolák. Ezeknek az iskoláknak Szentesen kellene 
maradni. Nem lát esélyt arra, hogy a megye több támogatást ad az iskoláknak. Számára szomorú, 
hogy a Képviselő-testület megszavazta a középiskoláknak a megyéhez történő átadását. A 
középiskolákban csökkent a tanulólétszám. A megyénél nem lát esélyt arra, hogy bárki is sajátjaként 
kezelje a középiskolákat. A polgármester 4 éves munkájának eredménye, hogy ideáig eljutottak, hogy 
minden középiskola "menjen el Szentesről". 

Orbán István: 
Egyetértett azzal a javaslattal, hogy a Bartha János Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola a FVM 
irányítása alá tartozzon. 

Horváth István: 
Szintén nem értett egyet a középiskoláknak a megye részére történő átadásával. A Bartha János 
Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola FVM irányítása alá helyezését javasolta. 

Szirbik Imre: 
A várost a jelenlegi kormányzat költségvetése olyan pénzügyi helyzetbe hozta, hogy 1/4 milliárd 
költségvetési hiánnyal néz szembe. Az állam a helyi önkormányzatok támogatását az utóbbi időben 25 
%-kal csökkentette. A megállapított állami támogatásokat is csökkentették központilag. Halmai 
Lászlónak válaszul elmondta, hogy a város polgárai minősítettek a szavazatukkal, hogy továbbra is ő 
maradjon a polgármester és vigye tovább a város vezetését. A középiskolák továbbra is a városban 
működnek. A Megyei Közgyűlés külön alapot hoz létre az átvett iskolák felújítására. Továbbá 
minősített többséggel fogadta el a középiskolák átvételét. A középiskolák 2oo2-ig városi irányítás 
mellett, nem városi forrásból működnek. 

Kérte a képviselőket, hogy aki a határozati javaslat 1./ pontját a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
véleményével kiegészítve elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 16 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a határozati javaslat 2.1 pontját elfogadja, beleértve azt is, hogy 
megállapodás végleges szövegét a Képviselő-testület hagyja jóvá, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

124/1999. /VL25./ KT 
Tárgy: Közoktatási feladatok átadása a megyének 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete jóváhagyja a város öt intézménye -
a Bartha János Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola, a Boros Sámuel 
Közgazdasági és Humán Szakközépiskola, a Horváth Mihály Gimnázium, a Pollák 
Antal Műszaki Szakközépiskola, a Zsoldos Ferenc Szakiskola és Műszaki 
Szakközépiskola - átadás-átvételének eljárási szabályait tartalmazó "megállapodás"-t, 
melyet a Csongrád Megyei Közgyűlés 1999. június 17-én 58/1999. /VI. 17./ Kgy. 
határozatával elfogadott. 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szirbik Imre polgármestert, hogy Szentes Város 
Önkormányzata nevében ezen megállapodást a Jogi és Ügyrendi Bizottság javaslatával 
a 6/a. pontot - ha a fenti használati jog bármely okból megszűnik az átadó az átvevő 
hozzájárulása nélkül töröltetheti az ingatlan-nyilvántartásból - kiegészítve aláírja. 

Szentes Város Önkormányzata, megismerve a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési 
Minisztérium Oktatási Főosztályának 67.1o7/99. számú átiratát, az önkormányzat 
egyetértését adja ahhoz, hogy a Bartha János Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola 
a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium fenntartásába kerüljön. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete kiköti, hogy a Bartha János 
Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola átadására vonatkozó megállapodást a 
Képviselő-testület hagyja jóvá. 
A határozatról értesítést kapnak: 
1 / Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium Oktatási Főosztálya Budapest 
2.1 Csongrád Megyei Önkormányzat Szeged 
3./ Szentes Város Polgármestere 
4 / Polgármesteri Hivatal Jegyzője és általa az érintett önkormányzati intézmények 

2/2. Óvodai ellátás felülvizsgálata 

Szirbik Imre: 
A következő tanévet el kell kezdeni és függő helyzet nem maradhat. Az ország gazdasági helyzete azt 
veti előre, hogy az ÖNHIKI-s pályázatok esélyei megoszlanak. Az évet be kell fejezni, ehhez a 
szükséges intézkedéseket meg kell tenni. A Kossuth Utcai Óvodában a csoportlétszámot négyben 
határozta meg a Képviselő-testület. 

Orbán István: 

Az elmúlt 6 évben az Gaál István utcai Óvoda mennyibe került a városnak7 

Ollai Istvánné: 
Az ingatlant az önkormányzat 1993-ban vette bérbe. Az eddig kifizetett bérleti díj összegén az 
önkormányzat az ingatlan már megvásárolhatta volna. Amennyiben a Gaál István utcai Óvodát 
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bezáiják, akkor a szülőknek a gyerekeket a városon keresztül kell elvinni másik óvodába. Nem értett 
egyet, hogy a város peremkerületében lévő óvodát zárják be. Ezzel a döntéssel a "szegény embereket" 
sújtják. Ebben az óvodában a gyerekek jól érezték magukat. A szülők is elégettek voltak a nevelők 
munkájával. Nem értett egyet az óvoda megszüntetésével. 

Dr. Dóczi Margit: 
A középiskolák átadását nem szavazta meg. Csatlakozott Ollai Istvánné képviselőhöz, hogy ne a 
peremkerületben lévő intézményt szüntessenek meg. Önkormányzat költségvetési hiánya miatt 
kényszerül intézmény megszüntetésére. Kérte, hogy a Gál István utcai Óvodát ne szüntessék meg, a 
Szarvasi úti Óvodában ne csökkenjen a csoportszám. 

Halmai László: 
Nem támogatta az óvoda és óvodai csoport megszüntetését. A költségvetésen belül meg kell találni a 
lehetőséget az óvoda további működtetésére. A határozati javaslatot c./ ponttal javasolta kiegészíteni 
"nem szünteti meg az óvodát és óvodai csoportot". Javasolta, hogy az önkormányzat vásárolja meg a 
Gaál István utcai Óvoda épületét. 

Megérkezett az ülésre: Szabó Péter képviselő 
A Képviselő-testület létszáma: 23 fő 

Oltván Lajos: 
A Művelődési és Oktatási Bizottság az előző ülésén támogatta az óvoda megszüntetését, egyben 
javasolta, hogy a Köztársaság utcai Óvoda kiscsoportja 2 óvónővel kerüljön megszervezésre. A 
Klauzál Gábor Általános Iskola 588 tanulójának 66 %-a hátrányos helyzetű. A Gaál István utcai 
Óvodába olyan gyermekek is járnak, akiknek a Kossuth utcai Óvoda közelebb van. Az alsófokú 
oktatás jelenleg olyan helyzetben van, hogy áz év végi működtetésig el kell dönteni, hogy hitelt 
vegyenek fel, vagy csődöt jelentenek. Az alsófokú oktatásnak a működtetéshez előírt kötelező 
feladatokat biztosítani kell /munkavédelem, ÁNTSZ előírások, stb./. A szülők is elvárják, hogy az 
oktatás színvonala ne csökkenjen. A Képviselő-testületnek döntenie kell a Gaál István utcai Óvoda 
ügyében. 

Orbán István: 
Ennek az egy óvodában a bezárása nem oldja, hogy az önkormányzat költségvetési egyensúlyát. Van 
a városnak olyan intézménye, amely eddig a költségvetési tervének a kiadási oldalát 78 %-ra 
teljesítette. 

Halmai László: 
A Gaál István utcai Óvoda bezárása a város költségvetése szempontjából "csepp a tengerben". A város 
működtetésre vonatkozóan készüljön koncepció, amely a működést meghatározza. Az 
önkormányzatnak tudni kell, hogy mit tegyen, ha a központi források csökkennek. A középiskolai 
oktatás színvonala összefüggésben van ráfordítással. Jó működő középiskola jó forrás bevételt is jelent 
a városnak. A városnak vannak még ingatlanai, amelyeket lehet értékesítem. A polgármester feladata, 
hogy a városfejlesztésére, működésére dolgozzon ki stratégiai tervet. 

Dr. Demeter Attila: 
Mint a választókerület képviselője kérte, hogy az óvoda működését az önkormányzat továbbra is 
biztosítsa. 

Orbán István: 
A Képviselő-testület elmúlt ülésén hozott döntéseivel 15 millió forinttal növelte a költségvetési hiányt. 
Kérte, hogy a döntéseknél a város érdekét is vegyék figyelembe. 
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Szirbik Imre: 
Tény, hogy az óvoda megszüntetésével gyerekekről van szó. Átgondolva látható, hogy a születések 
száma csökken. Három esztendő múlva még kevesebb óvodás lesz. Az óvodai létszám csökkenése 
nem jelent költségvetési megtakarítást. Korábban azért nem léptek, mert az iparűzési adó teljes 
bevétele a város működtetését szolgálta. Továbbá a város privatizációs vagyonbevételre is szert tett, 
amelyből fejlesztéseket valósitottak meg. Az óvodába beíratott gyerekek 1/4-e most megy óvodába. 

Kérte a képviselőket, aki a határozati javaslat "A" pontját elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 15 igen szavazattal, 5 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Oltván Lajos: 

A Művelődési és Oktatási Bizottság javaslata volt, hogy a 15 fo óvodai csoporthoz 2 fo óvónő legyen. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a Szarvasi úti és a Kossuth utcai Óvodában egy-egy 
csoporttal csökkenjen a óvodai csoportszám, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a Művelődési és Oktatási Bizottság javaslatát elfogadja, hogy a 15 fos óvodai 
csoporthoz 2 óvónő legyen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 15 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében, 5 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Halmai László: 
Kérte, hogy a polgármester újra szavazást rendeljen el a Kossuth utcai és Szarvasi úti Óvoda óvodai 
csoportszám csökkentésével kapcsolatban. 

Szirbik Imre: 
A Képviselő-testület megszavazta a Kossuth utcai és a Szarvasi úti Óvodánál a csoportszám 
csökkentését, ezért nem rendelt el újra szavazást. 

125/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Óvodai ellátás felülvizsgálata 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a szentesi óvodák működésének 
vizsgálatával kapcsolatos előterjesztést megtárgyalta és az alábbiak szerint határoz: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a többször módosított 199o. évi 
LXV. tv. 9. §. /4/ bekezdése és a lo. §. g./ pontjában foglalt át nem ruházható 
hatáskörben eljárva minősített többséggel 1999. augusztus 15-től a Szentes, Gaál I. u. 18. 
szám alatti székhelyű 

tagóvodát megszünteti 
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az óvodai körzetben tapasztalható gyermeklétszám csökkenés miatt, egyidejűleg a 
feladatok ellátásáról a Dr. Mátéffy Ferenc és a Köztársaság Utcai Óvodákban 
gondoskodik, valamint 1999. augusztus 16-i hatállyal a Köztársaság Utcai Óvodában egy 
kis létszámú csoportot indít be maximum 15 gyermeklétszámmal / 2 óvónő és 1 dajka 
létszámszükséglettel/. 

A fenti intézkedés következtében a Köztársaság Utcai óvodai Munkáltatói Körzetben 
2 óvónői álláshely, 2 dajkai álláshely leépítésre kerül az óvoda megszüntetésével 
egyidejűleg. 

Gondoskodni kell a Tagóvodába /Szentes, Gaál I. u. 18. sz./ beíratott óvodai felvételre 
jogosult gyermekek átvételéről és megnyugtató elhelyezéséről. 
Felelős: a Köztársaság Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője 
Határidő: a munkáltatói intézkedések megtételére: 1999. július 1., 

további feladatra folyamatos 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, mint bérlőt a Fekete Nagy József 
Szentes, Hunyadi u. lo. szám alatti lakos, mint bérbe adóval kötött bérleti szerződést 
felmondására. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 1999. július 1. 

A fenti döntés értelmében gondoskodni kell a Tagóvoda /Szentes, Gaál I. u. 18. sz./ 
kiürítéséről és a felszerelési tárgyak szükség szerinti elosztásáról az óvodai körzeten 
belül. 
Felelős: Alsófokú Oktatási Intézmények Gondnokságának vezetője és a 

Köztársaság Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője 
Határidő: 1999. augusztus 16-31-ig. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Kossuth Utcai Óvodai 
Munkáltatói Körzet központi óvodájában /Szentes, Kossuth u. 18. szám/ és a 
Tagóvodájában /Szentes, Szarvasi út 8.sz./ a gyermeklétszám jelentős csökkenése miatt 
egy-egy óvodai csoportot megszüntet 1999. augusztus 15-i hatállyal. 

A Kossuth Utcai óvodai Munkáltatói Körzet közalkalmazotti létszámából 4 óvónői és 2 
dajkai álláshely megszüntetésre kerül 1999. augusztus 1-jei hatállyal. 
Felelős: Kossuth Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője 

Gondoskodni kell a megszüntetésre kerülő óvodai csoport felszerelési tárgyainak 
szükség szerinti elosztásáról a Kossuth Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet óvodái 
között. 
Felelős: Kossuth Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője 
Határidő: 1999. augusztus 31. 

A fenti döntés értelmében mindkét óvodai munkáltatói körzet alapító okiratát a hozott 
határozatnak megfelelően át kell dolgozni. 
Felelős: Körzeti vezető óvónők 
Határidő: 1999. szeptember 1. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Szentes Város Polgármestere 
2./ Szentes Város Jegyzője 
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3./ A határozatban érintett intézmények vezetői 
4./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 
5./ Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 

2/3./ Klauzál Gábor Altalános Iskola igazgatójának megbízása 

Halmai László: 

Jelölttől kérdezte, hogy felvállalja-e, hogy az általa vezetett iskolában csökken az oktatás színvonala? 

Oltván Lajos: 
Ha Halmai László képviselő úgy gondolja, hogy személye visszaesést jelent, akkor szavazatával 
jelezze. Egyben bejelentette, hogy a szavazásban nem kíván részt venni. 
Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 4 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

126/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Klauzál Gábor Általános Iskola igazgatójának megbízása 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete az 199o. évi LXV. törvény 9. §. /4/ 
bekezdésében biztosított hatáskörében a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXni. törvény, a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény, a 138/1992. IX.8./ 
Kormányrendelet alapján 

OLTYÁN LAJOS-t 

/sz: Szentes, 1938. augusztus 16. an: Janó Franciska, lakás: Szentes, Sima F. u. 4 / 

1999. augusztus 1-től - 2ooo. július 31-ig 

megbízza a Klauzál Gábor Általános Iskola /'Szentes, Klauzál G. u. 12-18./ magasabb 
vezetői teendőinek ellátásával. 

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az intézményvezetői megbízással 
kapcsolatos munkáltatói intézkedéseket tegye meg, és gondoskodjon a Klauzál Gábor 
Általános Iskola igazgatói állásának meghirdetéséről. 

A határozatról értesítést kapnak: 
17 Oltyán Lajos Szentes, Sima F. u. 4. 
2.1 Klauzál Gábor Általános Iskola Szentes 
3./ Alsófokú Oktatási Intézmények Gondnoksága 
4.1 Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 
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3./ Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási tapasztalatai 

Ollai Istvánná: 
Az előterjesztő, hogyan érti, hogy "gárda kimerült, akiktől nem várható el magas színvonalú 
munkavégzés"? 

Halmai László: 
A beszámoló felszínesen érinti a számítástechnikai rendszer feltételeit. A közeljövőben a hivatal ennek 
hatékonyságán milyen beruházásokkal kíván javítani? ISO vizsgálat eddigi állásáról kért tájékoztatást. 

Megérkezett az ülésre: Udvarhelyi Gyula képviselő 
A Képviselő-testület létszáma: 24 fő 

Dr. Sztantics Csaba: 
Sajnos a hivatal dolgozói túl vannak terhelve. A határozati javaslatban megfogalmazottakkal a 
dolgozókon kívánnak segíteni. Reméli, hogy a jövőben a hivatal számítástechnikai rendszerén tudnak 
javítani. A számítástechnikai rendszer korszerűsítésére a költségvetési rendelet 4 millió forintot 
biztosít. Az ISO július 1-jére ígérte a minőségbiztosítási kézikönyv elkészítését. 

Ollai Istvánné: 
A Városházán dolgozók az ügyfelek fogadását lelkiismeretesen végzik. Az ügyfelek sokszor 
ingerültek az ügyintézővel szemben. 

Dr. Sztantics Csaba: 

Tisztában vannak azzal, hogy az ügyintézőknek naponta az ügyfelektől mit kapnak. 

Bárányi Imre: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság véleménye alapján egy fő ügyfél fogadó 
nem oldja meg az ügyfélfogadás gondját. Más városokban az ügyfélfogadói iroda több személlyel 
működik. A szombati ügyfélfogadás bevezetését javasolta a bizottság. A díszterem átalakításának a 
lehetőségét javasolta bizottság megfontolásra a Képviselő-testületnek. 
Dr. Dóczi Margit: 
Egyetértett azzal, hogy a Polgármesteri Hivatalon belül pszihológiai tréning legyen. A 
köztisztviselőkön csapódik le a feladat végrehajtása. Ennek ellenére a köztisztviselők nem kapják meg 
a megbecsülést. A köztisztviselőknek jobb körülmények között kell dolgozni. A köztisztviselők nem 
kapnak ruhapénzt, más intézeteknél dolgozók ezt megkapják. Köztisztviselők nagy része segélyre 
jogosult, de nem kaphatja meg. 

Móra József: 
A hivatalban az ügyfélszolgálatot, úgy kell megteremteni, hogy mindenki számára elérhető legyen. Az 
ügyfélfogadóban lévő személyben tájékozottnak kell lenni. A szombati ügyfélfogadás lehetőségét meg 
kell vizsgálni. Szombati napon néhány órás ügyfélfogadásra gondolt. Javasolta, hogy megadott időben 
Magyartésen, Cserebökényben, Lapistón, Kajánújfaluban legyen kihelyezett ügyfélfogadás. 

Orbán István: 
Nem értett egyet a szombati ügyfélfogadás bevezetésével. Javasolta, hogy a jegyző vizsgálja meg, 
hogy a hivatal ügyfélfogadása egyezzen meg az APEH és a kamarák ügyfélfogadásával. 

Udvarhelyi Gyula: 
A hivatalban lévő ügyfélfogadás tapasztalatairól pozitívan tudott beszámolni. Úgy érzi, hogy a hivatal 
apparátusa szakmailag jól felkészült. Szükségesnek tartotta a hivatali dolgozók továbbképzését. 
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Szerdai napot javasolta ügyfélfogadási napnak. A szombati napi ügyfélfogadás bevezetését nem 
támogatta. Egyetértett a magyartési, cserebökényi, kajánújfalui, lapistói kihelyezett ügyfélfogadással. 
A hivatal folyosóján több alkalommal tájékozatlan ügyfelekkel találkozott. Ennek megszüntetése 
érdekében is javasolta az ügyfélszolgálati iroda felállítását. 

Szirbik Imre: 
A hivatalba érkező ügyfelek egyre türelmetlenebbek és agresszívek. A munka végzését gátolja, hogy 
az apparátus nagy része tanul a képesítési előírások miatt. A Városháza fejlesztése pénz kérdése. Az 
önkormányzat épülete felújításra szorul. Az állampolgárok előtt a hivatal ajtójának mindig nyitva kell 
lenni. 

Elment az ülésről: Oltyán Lajos képviselő 
Dr. Sipos Ferenc képviselő 

A Képviselő-testület létszáma: 22 fő 

Dr. Sztantics Csaba: 
Megköszönte az apparátusról mondott elismeréseket. A szombati és a kihelyezett ügyfélfogadás 
lehetőségét megvizsgálják kisebb területen, és amennyiben igény mutatkozik rá akkor bővítik. 

Szirbik Imre: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javaslatát is figyelembe véve a 
Képviselő-testület fejezze ki köszönetét a Városháza apparátusának nyújtott munkájáért, és fogadja el 
a határozati javaslatot. 

A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadta. 

127/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadás tapasztalatai 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testület megtárgyalta a Polgármesteri Hivatal 
ügyfélfogadási tapasztalatairól készült beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete köszönetét és elismerését fejezi ki a 
hivatal apparátusának a lelkiismeretes munkájáéit. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete az ügyfélfogadás minőségének 
javítása érdekében indokoltnak látja egy fő ügyfélfogadó-tájékoztató munkatrás 
alkalmazását, s ehhez egy éves időtartamra a létszámot és a bért biztosítja. Egy év 
elteltével a tevékenységet értékelni kell és a tapasztalatok alapján kell dönteni a 
tevékenység folytatásáról. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: 1999. szeptember 3o. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete utasítja a hivatal vezetését arra, 
hogy vizsgálják meg, hogy a munkaegészségügyi szolgálat keretében megvalósítható-e 
a dolgozók rendszeres pszihológiai tréningje. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: 1999. december 31. 



1 3 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete indokoltnak látja, hogy a következő 
évtől a hivatal dolgozói számára képzési, továbbképzési terv készüljön, ügyelve arra, 
hogy a képzések ütemezése a munkavégzést ne akadályozza. A terv tartalmazza az 
iskolarendszerű képzésen kívül a szintentartó értekezletek, tanfolyamok, konferenciák 
szükségességét is. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: 1999. december 31. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete utasítja a hivatal vezetését, hogy az 
anyagi lehetőségek függvényében folyamatosan javítsa az ügyfélfogadás körülményeit. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: folyamatos 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete utasítja a hivatal vezetését és a 
hivatal összes dolgozóját az ügyintézési határidők betartására, csökkentésére. Ennek 
érdekében rendszeressé kell tenni a belső ellenőrzést. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: folyamatos 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete javasolja megvizsgálni a szombati és 
a kihelyezett ügyfélfogadás rendjének bevezetését, a Díszteremnek tanácskozó 
teremmé alakításának lehetőségét, a hivatal felszereltségének modernizálását. 
Felelős: Jegyző 
Határidő: folyamatos 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Polgármesteri Hivatal Jegyzője és általa az érintettek 

4./ Közterület közparkok rendje, köztisztasági feladatok 

Szűcs Lajos: 
A város tisztaságát mindenki látja. Történt-e feljelentés a kifűrészelt tartók, engedély nélkül elhelyezett 
plakátok ügyében? Vizsgálták-e a városközpontban a közületek szemét elhelyezését? 

Dr. Demeter Attila: 
Az előterjesztés 4. oldalán szerepelő levélbeni felszólításoknak, szabálysértési feljelentéseknek, 
bírságolásoknak mi lett az eredménye? 

Ollai Istvánné: 

Kérte a mirhók és a bejárók felülvizsgálatát. 

Orbán István: 

Ideiglenes szennyvíz be- és kivezetéssel kapcsolatban hány esetben tettek feljelentést? 

Kurucz Márton: 
A gyakorlatban nem fogható meg, hogy ki követi el a szabálytalanságot. Az illegálisan elhelyezett 
plakátok ügyében lépnek, de sokszor eredménytelenül. Ha a terület bejárása során szabálytalanságot 
észlelnek, akkor az érintettet írásban vagy szóban figyelmeztetik. A szabálytalanságok észlelése esetén 
sok esetben elegendő a szóbeli vagy írásbeli figyelmeztetés. A mirhók és a csapadékvíz-elvezetők 
állapotának vizsgálata folyamatban van, mivel az állapotuk nem kielégítő. Az ideiglenes szennyvíz be-
és kivezetéseket nehéz tetten érni, amikor megtörténik, akkor az elkövetővel szemben eljárnak. 
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Halmai László: 

A város területén délután 4.oo óra és reggel 8.00 óra között van-e köztisztasági felügyelet? 

Kurucz Márton: 

Ebben az idővalumban nincsen felügyelet. 

Udvarhelyi Gyula: 

Mi okozza a Nagyvölgy csatorna "büdösségét"? 

Kurucz Márton: 

A képviselő bejelentését megvizsgálják és ennek eredményéről a képviselőt tájékoztatja. 

Bárányi Imre: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság megállapította, hogy évek óta nem 
tudják betartani a gépjármüvek közterületen történő parkolását. A közterületfelügyelők 
munkarendjének nem kötelező a hivatal munkarendjéhez alkalmazkodni. Javasolta, hogy a 
közterületfelügyelet, a rendőrséggel, a polgárőrséggel kösse meg az évek óta húzódó megállapodást. 
Dr. Demeter Attila: 
A kapott válasz nem nyugtatta meg és nem fogadta el. Amíg a közterület felügyelet munkája nem 
hatásos addig, a bűzhatással, szennyvíz illegális bekötés problémájával hosszú távon számolni kell. Móra József: 

A Városkutató KFT anyagából kapott-e a Közterületfelügyelet? 

Szirbik Imre: 

Városkutató KFT anyagát csak a képviselők kapták meg. 

Móra József: 
A Közterületfelügyelet rendelkezésére bocsátotta a KFT anyagát. Amikor közvetlen környezetünkről 
van szó, akkor az előírásokat be kell tartani. A polgároktól el kell várni, hogy környezetüket rendben 
tartsák. A belvárosban jellemző, hogy a járdák piszkosak. A beszámolót elfogadásra javasolta. 
Halmai László: 
A közterületfelügyeletnek meg kell határozni a célokat és ehhez a feltételeket is biztosítani kell. 
Szakemberek dolgozzák ki, hogy milyen eszközökre, létszámra és munkarendre van szükség. 
Dr. Sztantics Csaba: 
Megjelent a közterületfelügyeletről szóló kormányrendelet, mely tartalmazza a feladatokat. A 
Képviselő-testületnek döntési joga, hogy 2ooo. január 1-től létrehozza-e a felügyeletet? Ha igen, 
milyen formában kívánja működtetni. A közterületfelügyelet átszervezésére vonatkozó anyagot a 
Képviselő-testület szeptemberi ülésére terjesztik elő, amikor majd a Képviselő-testület dönt a 
működtetésről. 

Dr. Dóczi Margit: 
Milyen lehetőségei vannak a közterületfelügyeletnek, milyen eszközök állnak rendelkezésre, amellyel 
jobbá tehetnék a felügyelet munkáját? 

Kurucz Márton: 
A gépjárművet a Polgármesteri Hivatal általában biztosítja. Más támogatásban nem részesülnek. 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a tájékoztatót tudomásulveszi, azzal a kiegészítéssel, hogy a közterület 
rendjéről szóló törvényben meghatározott szabályozást az ősz folyamán meg kell tenni, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy készüljön megállapodás a közterületfelügyelet, a rendőrség, 
és a polgárőrséggel történő együttműködésre, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

128/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Közterületek, közparkok rendje, köztisztasági feladatok 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a közterületek, közparkok rendje, 
köztisztasági feladatok ellátásáról szóló tájékoztatót tudomásulvette. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a 
közterület rendjéről szóló törvényben meghatározott szabályozást az ősz folyamán 
terjessze a Képviselő-testület elé. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 1999. októberi KT ülés időpontja 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testület felkéri, hogy a leendő 
Közterületfelügyelet vezetője készítsen megállapodást a rendőrséggel és a 
polgárőrséggel történő együttműködésre. 
Felelős: Közterületfelügyelet vezetője 
Határidő: folyamatos 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Közterületfelügyelet vezetője Szentes 
2.1 Szentes Város Polgármestere 

5./Várospropaganda, -marketingtevékenység helyzete 

Bocskav István: 
Az első Képviselő-testület, amely foglalkozik a város propaganda és marketingtevékenységével. 
Amikor a beszámolóját késztette nem állt rendelkezésre az a kiadvány, amely minden szentesi ember 
számára fontos. A kiadványt átnyújtotta a képviselők részére és a használatához jó egészséget kívánt. 

Halmai László: 
Megköszönte Bocskay Istvánnak a munkáját. Marketing és propaganda tevékenységről beszélnek, és 
nem mehetnek el a Sellye hagyaték "elkótyavetyélésén". Ezzel kapcsolatban az ország különböző 
pontjairól érkeznek visszajelzések, mely a városra hosszú időre rányomja a "bélyeget". Több száz 
évnek kell eltelni, hogy Szentes a nemzeti sportváros mellé pályázhatja a nemzeti kultúrváros címet. 
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Senki nem beszélt Sellyéről, Dr. Rébeli Szabó József polgármesterről, Dr. Szabó Sándor 
professzorról, Szirbik Imre polgármesterről. Mindenki Szentesről és az antikulturáról. 

Bárányi Imre: 
Jól emlékszik mikor a Sellye anyagot Szeged városnak felajánlották. Azonban a Somogyi Könyvtár 
igazgatója megfogalmazta, hogy szeretné látni az anyag katalógusát és szeretné megtekinteni. Utána 
az anyagot nem kínálták Szegednek. 

Szirbik Imre: 
Egy propaganda akkor jó, ha a valóságra épül. Aki "légvárat" akar menteni és másokat "bemocskolni" 
az ellen lehet védekezni, az igazat megmondani. Ez a város az igazat mondta meg. Sellye 
professzornak ehhez az anyaghoz annyi köze volt, hogy az utolsó tanítványa a nevét felhasználta, 
hiszen a Sellye hagyaték szlovák Komáromban van. Ezt még a professzor juttatta oda el. Az anyag 
amely elhelyezésre került 4o konténer újság gyűjtemény, amelyet egy alapítvány hozott 
Magyarországra, és azon belül Szentes városba. Az alapítvány kuratóriumának kellett volna, hogy a jó 
gazda gondosságával kezelje és gyarapítsa. Ehelyett mindenki által ismert módon itt hagyta a városba, 
adósságtömeget felhalmozva. Ez nem elkótyavetyélésre került, hanem bírósági végrehajtásra a Csm-i 
Bíróság ítélete alapján. Ehhez a városnak semmi köze. Képviselőtársai korrektül és tisztességesen 
mondják el, hogy mi történt. Az előző Képviselő-testület és a jelen Képviselő-testület ebben a 
kérdésben nem érintett. így nem tartozik rá a felelősség és a "bélyeg" sem. 

Halmai László: 
Azt hiszi, hogy mindenki csendben marad és szégyelli magát, mivel nemcsak folyóiratok voltak, 
hanem könyvek is. A médiákon keresztül Szentesre azonosították be azt a tényt, hogy Szentesen nem 
lapra, oldalszámra és tartalomra nézik a könyvet, hanem kilógrammra. Miért nem volt erről a 
Képviselő-testületnek információja? Ha lett volna információ akkor meg lett volna a módja, hogy 
Szentes város közbelépjen. Arra nincs mentség, hogy Szentes olyan megítélést kapott, hogy súllyal 
mérik a könyveket, nem olvassák. 

Móra József: 
A város tulajdonában nem voltak az újságok és könyvek. A várospropaganda keretében nemcsak a 
turisztikát kell eladni, hanem azokat a pozitív dolgokat is, amelyek a városban vannak. A város 
zöldségország fővárosa, nagyon jó színvonalon működő élelmiszeripara is van. Megemlítette a 
gyógyfürdő, Széchenyi-liget, uszodák nyújtotta lehetőségeket is, amelyeket ha kihasználnak, akkor 
nem negatív "csengések" lesznek a jellemzők. 

Dr. Demeter Attila: 
Az előterjesztést jónak tartja, mivel a város propagandája még nem kielégítő. Kérte képviselőtársait, 
hogy fogadják meg a 15. oldalon leírtakat, hogy "tégy jót és beszélj róla". Ha ezt megteszik, akkor a 
későbbiekben sok jóról beszélnek. A 18. oldalon lévő mondatot megfordítani javasolta: Biztos vagyok 
abban, hogy ha ez az érzés bennünk él, akkor jöhetnek a módszerek, elemzések, stratégiák és 
eredményes lesz a várospropaganda. 

Orbán István: 
Az anyag az 1998. évi település marketing folytatása. Az anyagot jónak ítéli meg, tankönyvszerűnek 
tartja. A városban addig nem lehet marketingről beszélni még nincsen megfelelő szálloda. 

Udvarhelyi Gyula: 
Az EU csatlakozás feltételét teljesíteni kell. Az anyag könyvszerű, mely tartalmazza a csatlakozás 
feltételeit. A nyugat számára rendkívül fontos a város tisztasága. 
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Szabó Péter: 
Az előterjesztés jól megalapozott "dolgozat". Valójában a gyakorlati lépések hiányoznak. Szerepeljen, 
hogy a város következő évezredben ilyen szeretne lenni. Stratégia nélkül nem tudnak megfelelő város 
marketinget készíteni. 

Horváth István: 
Megköszönte Bocskay Istvánnak, hogy olyan tankönyvet tett le, amelyből el lehet indulni. Az 
intézményvezető leírhatja az elképzeléseit, de szálloda nélkül nem tudja megvalósítani. 

László Béla: 
Továbbra is büszkék Bocskay Istvánra. Képviselőségéből adódóan felháborodásának adott hangot, 
hogy ül közöttük, olyan képviselő, aki "saját tányérjába piszkol". 

Szirbik Imre: 
Lényeges, hogy az idelátogatónak milyen véleménye alakul ki a városról. Kérte, hogy ne legyen 
személyeskedés, hanem mindenki vonja le a következtetését. 

Dr. Imre Ernő: díszpolgár 
Bocskay István előterjesztő iránt tiszteletét és köszönetét fejezte ki az elkészített beszámolóért. Az 
előterjesztő, ha a Szentes Városért Alapítványhoz fordult támogatásért városfejlesztés ügyében 2 ízben 
is támogatta a Kuratórium. Sellye hagyatékkal kapcsolatban mmdekinek a véleményét tiszteletben 
tartja. Elvárja, hogy az ő véleményét is tiszteletben tartsa az is, akinek negatív véleménye van. Először 
a Sellye hagyatékot pozitívan fogadta, később azonban negatívan. Elsők között tekintette meg az 
anyagot a Megyeházán, bele is olvasott, de nem sok haszonnal. Amikor meglátta a tömegét, 
megrémült. Megértette a kulturális központok álláspontját, amelyek elzárkóztak a hagyaték 
fogadásától. Megemlítette Tanács Istvánt, a Népszabadság újságíróját és Szirbik Imre polgármestert, 
aki a véleményének a kialakításában segítségére voltak. Balázsi Irén újságíró, világosan nyilatkozott, 
illetve írt a Sellye kérdésről. Szentes városnak semmilyen szégyellni valója nincs a Sellye hagyaték 
miatt. Büszkén vallja magát továbbra is szentesinek. 

Bocskay István: 
Akkor lenne boldog, ha feladatul kapná szeptemberre, hogy a felmerült problémákra készítse el 
javaslatát. Ezek az 1997. szeptemberében elfogadott idegenforgalmi koncepcióban megfogalmazásra 
kerültek, azóta hosszú idő telt el és vannak amelyeket másképpen látja. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a várospropaganda, -marketing tevékenységről szóló jelentést 
elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

129/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy : Várospropaganda, -marketingtevékenység 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a várospropaganda, -marketing 
tevékenységről szóló jelentést elfogadta. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Sport- és Idegenforgalmi Központ Vezetője Szentes 
2 / Szeriíes Város Polgármestere 
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ÍJ Költségvetési rendelet módosítása 

Szirbik Imre: 
A rendelet 2. §-a kiegészítésre került, melyet a képviselők megkaptak. A kiegészítés a 
közműfejlesztési pályázat benyújtásához szükséges. 

Halmai László: 

A dologi kiadásoknál a forrásoldal lecsökkentése az intézményeknél miért történt? 

Szirbik Imre: 
Az intézményi felhasználás jelenleg magasabb, mint ami megengedhető lenne. A Képviselő-testület a 
finanszírozási programot elfogadta és annak a technikai átvezetése történt meg a rendeleten. 
Félegyháziné Somogyi Éva: 
A költségvetési rendelet módosítása indokolt, mivel a módosítás központi döntések és helyi 
határozatok alapján történt. Vannak még olyan határozatok, amelyek nem lettek átvezetve, mivel a 
határidejük június 3o-a. A Pénzügyi Bizottság a rendeletmódosítást elfogadásra javasolta. 

Ollai Istvánné: 
Igazságtalannak tartja, hogy az ingatlantulajdonosok azért fizessenek, mert a telefonvezetéssel 
tönkretették a téglajárdájukat. Erre a célra 5oo eFt elkülönítését kérte a költségvetésben. 

Orbán István: 

Minden képviselő keretet kap a téglajárdák helyreállítására? 

Ollai Istvánné: 

Azokat az ingatlantulajdonosokat ne sújtsák, ahol meg volt a téglajárda és mások tették tönkre. 

Szirbik Imre: 
A telefon és más közművezetés esetén az eredeti állapotot a kivitelezőnek kell helyreállítani. Az 
önkormányzatnak az a feladata, hogy a műszaki átadáskor erre odafigyeljenek és jegyzőkönyvileg 
rögzítsék. Erre megoldást kell keresni, de nem javasolta a költségvetés részévé tenni. 
Szabó Péter: 
Kérte, hogy a költségvetést érintő javaslatot írásban nyújtson be a képviselő, és a forrásoldalt is jelölje 
meg hozzá. 
Orbán István: 
Kérte határozatban rögzíteni, hogy a rendelet módosítására vonatkozó javaslatot írásban kelljen 
leadni, és a Pénzügyi Bizottság jóváhagyása után kerülhet a Képviselő-testület elé. Az elmúlt ülésen 15 
millió forintról döntöttek ad-hoc módon és a forrást nem jelölték meg hozzá. 

Dr. Dóczi Margit: 
Az önkormányzati képviselőtől nem lehet azt elvárni, hogy a javaslatához a forrásoldalt is megjelölje. 
A képviselő részére az önkormányzat illetékes pénzügyi csoportja adja meg a segítséget, hogy a 
költségvetési rendelet módosításában a javaslat szerepelhessen. 

Félegyháziné Somogyi Éva: 
A költségvetést érintő javaslatokat írásban kell beterjeszteni és a pénzügyi csoport véleményével 
ellátva. 
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Halmai László: 
Egy város akkor fejlődik, ha az intézményeit tudja működtetni. A ipari park kérdésével a városnak 
már 1995-ben kellett volna foglalkozni. Az elmúlt 4 év fejlődése kapcsán mennyi ifjú telepedett be a 
városba? Nem szavazza meg azokat az előterjesztéseket, amelyek csökkenést eredményeznek. Még 
mindig van tartalék, és ennek a kiaknázására stratégiát kell kidolgozni. Van kiút és nem óvodákat, 
iskolákat kell megszüntetni, átadni, hanem iskolákat kell építeni. 

Szirbik Imre: 
Végig tekintve azon az öt éven ami mögöttük van, a Képviselő-testület jegyzőkönyvei tartalmazzák a 
döntéseket. Emlékszik arra a 3oo millió forintos vitára, amely a VEKTOR körül zajlott, hogy miért 
beruháznak ilyen "kétespénzből", miért nem teszik félre és kamatoztassák. A város az elkezdettt 
beruházási programját megvalósította és a lakosság az őszi választáskor ezt elismerte szavazatával.. 
Magyarország lakossága évek óta folyamatosan csökken. Más városokban eddig iskolák sorozatát 
zárták be. Kérte képviselőtársát, hogy a város fejlődését hasonlítsa össze más településekkel. 

Kérte a képviselőket, aki elfogadja Szabó Péter indítványát, mi szerint költségvetést érintő 
előterjesztés a Pénzügyi Osztállyal történt konzultáció után történhessen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

13o/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Költségvetést érintő előterjesztés 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri az érintett képviselőket, hogy 
költségvetést érintő javaslataikat a Pénzügyi Osztállyal történt egyeztetés után 
terjeszthetik elő. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Szentes Város Képviselői 
2./ Szentes Város Polgármestere 
3./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a költségvetési rendelet módosítását elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta és megalkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

17/1999. /VL25./ K T számú 
r e n d e l e t e 

az Önkormányzat 1999. évi költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának 
rendjéről szóló 8/1999. /n.26./ KT számú rendelet módosításáról 

/A rendeletet az 1. sz. melléklet tartalmazza./ 
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Kiment a teremből: Félegyházi né Somogyi Éva képviselő 
Dr. Rébeli Szabó Tamás képviselő 

A Képviselő-testület létszáma: 2o fő 

8./ A távhőszolgáltatásról és a távhőszolgáltatás díjairól szóló önkormányzati 
rendelet 

Dr. Sztantics Csaba: 
Az előterjesztett rendelet 37. §-a az alábbiak szerint módosul: e rendelet a kihirdetése napján lép 
hatályba, a hatályba lépésével egyidejűleg hatályát veszti a "távhőszolgáltatás legmagasabb hatósági 
díjáról és a díjalkalmazás feltételeiről szóló 19/1992. ÍX.9./ KT számú rendelet és az ezt módosító 
22/1993. /XI.19./ KT, 4/1995. /I.2o./ KT,27/1995. ÍX.6./ KT, 3/1996. /II.23./ KT, 24/1996. ÍX.25./ KT, 
2/1997. /I.24./ KT, 17/1997. /TV.25./ KT, 24/1997. /VI.27./ KT, 32/1997. /IX.26./ KT, 37/1997. /XI.28./ 
KT, 1/1998. / I .3o. /KT számú rendeletek. 

Szirbik Imre: 
A rendelettel kapcsolatban a Jogi és Ügyrendi Bizottság, Városrendezési, -Fejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság véleménye írásban van csatolva. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a jegyző kiegészítésével, a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleményével 
együtt a rendeletet elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében elfogadta és 
megalkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

18/1999. A'ILlo./ K T számú 
r e n d e l e t e 
a távhőszolgáltatásról 

/A rendeletet a 2. sz. melléklet tartalmazza./ 

9./ Szentes Város Önkormányzata tulajdonában álló lakások bérletéről szóló 
rendelet módosítása 

Csánymé Dr. Bakró Nagy Vera: 

Javasolta, hogy az SZMSZ-nek megfelelően a hatálybalépés a kihirdetés napja legyen. 

Szirbik Imre: 
A rendelet-tervezettel kapcsolatban a Lakásügyi és a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleménye írásban 
van csatolva. 
Kérte a képviselőket, aki a 3. §. ÍV bekezdésére vonatkozóan a Lakásügyi és a Jogi és Ügyrendi 
Bizottság javaslatát "Az önkormányzat tulajdonában álló lakások felett a rendelkezési jogot a 
Képviselő-testület /a továbbiakban: tulajdonos/ gyakorolja. Hatáskörét az e rendeletekben pontosan 
meghatározott részben a Lakásügyi Bizottságra és a polgármesterre ruházza át" elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
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mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a 16. §. /I/ bekezdésére vonatkozóan a Lakásügyi Bizottság javaslatát 
elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 13 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Dr. Dóczi Margit: 
A Lakásügyi Bizottság a 17. §. 161 és /8/ bekezdésnél a jogi személyeket azért zárta ki, mivel kevés az 
önkormányzati bérlakás. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a 17. §. 161 és /8/ bekezdésére vonatkozóan a Lakásügyi és a Jogi és Ügyrendi 
Bizottság javaslatával egyezően a második alternatívát elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a módosításokkal a rendeletet elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta és megalkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányza ta Képviselő-testülete 

19/1999. /VII. 10./ K T számú 
r e n d e l e t e 

az önkormányzat tu l a jdonában álló lakások bérletéről 
A 

/A rendeletet a számú melléklet tartalmazza./ 

Visszaérkezett a terembe: Félegyháziné Somogyi Éva képviselő 
Dr. Rébeli Szabó Tamás képviselő 

A Képviselő-testület létszáma: 22 fő 

Lakásügyi Bizottság kiegészítése 

Dr. Dóczi Margit: 
A képviselők előtt ismert, hogy a Lakásügyi Bizottság külsős bizottsági helye megüresedett. Egyben 
javasolta, hogy ezen bizottsági helyet Lakatos Attila töltse be, aki jelenleg a Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat tagja. Lakatos Attilát, azért javasolta javasolta, mivel a városban a cigányságnak a 
lakás problémájának a megoldása gondot jelent és ebben a bizottság elnökének segítségére lesz. 

Ollai Istvánné: 

Lakatos Attilát javasolta a Lakásügyi Bizottság külsős tagjának. 

Orbán István: 
Mivel a Lakásügyi Bizottság összetételében többször történt változást, ezért kérte, hogy ismertessék a 
Lakásügyi Bizottság jelenlegi összetételét. 
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Dr. Sztantics Csaba: 
A Lakásügyi Bizottság elnöke: Dr. Dóczi Margit, tagjai: Udvarhelyi Gyula, Katona-Kiss János, Nagy 
Mihály, Barát László, Szabó Imre. Az elmúlt ülésen mondott le bizottsági tagságáról Ollai Istvánné 
képviselő. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki Dr. Dóczi Margit javaslatát elfogadja, hogy a Lakásügyi Bizottság külsős 
tagja Lakatos Attila legyen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett elfogadta. 

131/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Lakatos Attila a Lakásügyi Bizottság tagja 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Lakásügyi Bizottság tagjának 
1999. június 25-től kezdődően 

Lakatos Attila 

Szentes, Kéreg u. 14/a. szám alatti lakost bízta meg. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Lakatos Attila Szentes, Kéreg u. 14/a. 
2./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 
3./ Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 

10./ Önkormányzat tulajdonában álló helyiségek bérletéről szóló rendelet 

Dr. Sztantics Csaba: 
Az előteijesztő módosítani kérte a rendelet 2. §. 121 bek-ben, 7. §. ÍM bek-ben, 8. §. /I/ bekezdésében a 
"Polgármesteri Hivatal" helyett "polgármester" szerepeljen. 

Szirbik Imre: 

Az előterjesztéssel kapcsolatban írásban van csatolva a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleménye. 

Dr. Demeter Attila: 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság is egyetértett a jegyző által ismertetett módosítással. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a rendeletet a Jogi és Ügyrendi Bizottság és az előterjesztő 
pontosításával elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 21 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta és meg-
alkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

2o/I999. /VII.10./ KT számú 
r e n d e l e t e 
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az önkormányzat tulajdonában lévő nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérletéről 

/A rendeletet a 4. számú melléklet tartalmazza./ 

11./ Tiszai szabad strand és nyári pihenőhelyként szolgáló terület használatáról 
szóló rendelet módosítása 

Szirbik Imre: 
írásban van csatolva a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleménye. 

Kérte a képviselőket, hogy aki a Jogi és Ügyrendi Bizottság pontosításával a rendeletet elfogadja, 
szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta és megalkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

21/1999. /VII. 10./ KT számú 
r e n d e l e t e 

a Tiszai szabad strand és nyári pihenőhelyként szolgáló terület használatáról szóló 
38/1997. /XI.28./ KT számú rendelet módosításáról 

/A rendeletet az 5. sz. melléklet tartalmazza./ 

12./ Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 

Dr. Sztantics Csaba: 
Jogszabály írja elő, hogy az újjáalakult Képviselő-testületnek a Szervezeti és Működési Szabályzatát 
felül kell vizsgálni. A szabályzat módosítására vonatkozó javaslatukat a képviselők leadták. Az írásban 
kiadott anyaghoz Füsti Molnár Lajos alpolgármester mdítványa, hogy a III. fejezet 13. §. líí pontjához 
"a települési képviselő minden olyan esetben amikor érdekelt .köteles érintettségét bejelenteni és az 
adott ügyben nem szavazhat". Ide vonatkozóan ismertette az Ötv. 14. §. 121 bekezdését. Dr. Dóczi 
Margit képviselő javasolta, hogy a 37. §. / I / bekezdése ne tartalmazza "a tartózkodás" lehetőségét. 
Halmai László képviselő javasolta, hogy a szabályzatban lehetőséget kell adni "a digitális 
adattárolásra". Amennyiben a hivatal technikai felszereltsége ilyen fokú lesz akkor a Szervezeti és 
Működési Szabályzatban megjelenítik. Az ISO vizsgálati eredményét a Szervezeti és Működési 
Szabályzaton keresztül vezetik. 
A 18. §. /3/ bekezdésben szereplő "lo nappal" a Képviselő-testület ülése előtt le kell adni "15 nappal" 
javasolja módosítani. 
A szabályzat 69. §-ban "alpolgármester" szerepel módosítani javasolta "a Képviselő-testület több 
alpolgármestert választ helyettesítést az "erre felkért alpolgármester látja el". 

Szirbik Imre: 
írásban lett kiadva a Jogi és Ügyrendi Bizottság és a Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi 
Bizottság véleménye. 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
Változatlanul fenntartotta azon indítványát, hogy a "névszerinti szavazás megtartásához a Képviselő-
testület három képviselőjének indítványa alapján a névszerinti szavazást és a zárt ülést el kell rendelni". 
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További javaslata, hogy az előterjesztéseknél először a bizottsági vélemények, utána a kérdések és 
hozzászólások sorrendjében történjen az ülés vezetése. 

Dr. Dóczi Margit: 
Dr. Rébeli Szabó Tamás képviselő indítványa összefügg azzal a gondolattal, hogy egy-egy 
előterjesztésben igennel és nemmel lehessen szavazni. A választópolgárok azt várják el tőlük, hogy 
egyes ügyekben igennel és nemmel szavazzanak. Az alkotmány is tartalmazza, hogy közügyekben 
igennel és nemmel lehet véleményt nyilvánítani. 

Dr. Demeter Attila: 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és a 2. §. a./ pontját javasolta elfogadásra. 
A bizottság elfogadásra javasolta a 24. §. kiegészítését. A 4. §. IAI bekezdését a bizottság 
megfontolásra ajánlotta. 

Orbán István: 

Nem javasolta a képviselői hozzászólások korlátozását. 

Füsti Molnár Lajos: 
Az adott terület képviselőjét az érintett interpellálónak meg kell keresni és egyeztetniük kell az 
interpellációval kapcsolatban. 
Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
A javaslat képviselői korlátozást és jogszabályt sért. Az elhangzott interpellációt az adott terület 
képviselője kiegészítheti, módosíthatja, véleményét kinyilváníthatja. 

Dr. Dóczi Margit: 
Szintén nem értett egyet Füsti Molnár Lajos alpolgármester indítványával, mivel a képviselők az Ötv-
ből adódóan felelősséggel intézik az adott terület ügyeit. 

Orbán István: 

Nem értett egyet Füsti Molnár Lajos alpolgármester javaslatával. 

Halmai László: 
Nem tartotta szerencsésnek, hogy az ülés vezetője közérdekű ügyben csak 3 perces lehetőséget 
biztosít a képviselőnek. 199o. óta kapja a Képviselő-testület anyagát, de számára használhatatlanok, 
mert a visszakeresések nagyon nehezek. Ezért javasolta, hogy lemezen küldjék ki részére az adott ülés 
anyagát. Javasolta kiegészíteni a rendeletet, hogy aki floppyn kén a Képviselő-testület anyagát az 
kapja meg. 
Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
Kérte, hogy az SZMSZ-be feltüntetett bizottsági véleményeket áttanulmányozás végett az ülés előtti 
napon kapják meg. 

Dr. Sztantics Csaba: 

A bizottsági véleményeket rajtuk kívül álló okok miatt nem tudják az ülést megelőző napon kiküldeni. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki a Jogi és Ügyrendi Bizottság véleményével egyezően a 2. §-nál az "A" 
változatot elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 19 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta. 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javaslatát a 3. 
§. elhagyására elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 12 igen szavazattal, 9 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a Jogi és Ügyrendi Bizottság javaslatát elfogadja, hogy a 3. §. szerepeljen a 
rendeletben, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 12 igen szavazattal, 9 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja a Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 
javaslatát a 4. §. 74/ bekezdésének törlésére, szavazzon. 

Halmai László: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésén nem hangzott el, hogy a 4, §. /4/ 
bekezdését nem támogatják. 

Bárányi Imre: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a rendeletet tárgyalásra alkalmasnak 
tartotta. 

Szirbik Imre: 
A jelenleg érvényes rendelet a napirend előtti felszólalás lehetőségét nem tartalmazza. 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy az SZMSZ-be beépítésre kerüljön, hogy a napirend 
tárgyalása előtt az ülés vezető -közérdekű ügyben - 3 perces felszólalást engedélyezhet a képviselőnek 
és a jegyzőnek. A felszólalási szándékot a tárgy megjelölésével az ülés megnyitásáig kell bejelenteni az 
ülésvezetőnek, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot lo igen szavazattal, 11 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Füsti Molnár Lajos: 

A 4. §. 74/ bekezdésének módosítására vonatkozó javaslatát visszavonta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki Dr. Dóczi Margit indítványát elfogadja, hogy az előterjesztésekre 
igennel és nemmel lehessen szavazni, a tartózkodás kizárva legyen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 5 igen szavazattal, 12 nem szavazat ellenében, 5 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki elfogadja, Füsti Molnár Lajos képviselő indítványát az 
összeférhetetlenségre vonatkozóan, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki Dr. Rébeli Szabó Tamás képviselő indítványát elfogadja, hogy névszerinti 
szavazáshoz és zárt ülés elrendeléséhez a Képviselő-testület 1/5-e azaz öt képviselő indítványa 
elegendő, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 11 igen szavazattal, 10 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki Dr. Rébeli Szabó Tamás indítványát elfogadja, hogy előterjesztéseknél 
először a bizottsági vélemények hangozzanak el, utána a kérdések és javaslatok, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a módosításokkal a Szervezeti és Működési Szabályzat módosítását 
elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta és megalkotta az alábbi rendeletet: 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

22/1999. /VII.lo./ KT számú 
r e n d e l e t e 

az önkormányzat szervezeti és működési szabályzatáról szóló 16/1995. ÍV.26./ KT számú 
rendeletének módosításáról 

/A rendeletet a 6. számú melléklet tartalmazza./ 

13./ Munkaanyag a helyi szociális rendeletek átfogó felülvizsgálatához, valamint 
a helyi gyermekvédelmi rendelet megalkotásához 

Szirbik Imre: 
A szociális rendeletek az állampolgárokat széleskörben érintik, ezért szükséges a felülvizsgálatuk és 
ahol szükséges változtatni. A javaslatok, vélemények összegyűjtése alapján történik meg a rendelet 
átdolgozása. A szociális rendelettel a költségvetés több, mint lo %-ának felhasználásáról döntenek. A 
4. oldal tetején egyértelműen megfogalmazásra került, hogy aki a felkínált munka alkalmat 
visszautasít, nem részesülhet az önkormányzat által nyújtott szociális ellátásban. Szentesen 7,7 %-os a 
munkanélküliség, ugyanakkor 3oo üres munkahely van. A munkanélküliek egyrésze válogat a 
munkahelyekben, ezért van a 7,7 %-os munkanélküliség. Javasolta, hogy a Képviselő-testület az 
előterjesztést vitassa meg, a döntésnél az előteijesztés iránymutatás legyen. 

Pap Imre: 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, véleményét írásban kiadta. A 
bizottság javasolta a rendszeres gyermekvédelmi támogatásnál a méltányosság lehetőségének 
megvizsgálását. Amennyiben az önkormányzat a méltányosságot gyakorolja a támogatásnál, ennek a 
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forrását helyi költségvetésben kell biztosítani. A rendeletben szerepeljen, hogy a Szociális és 
Egészségügyi bizottság véleményezze, és a Képviselő-testület döntsön a méltányosságban. 

Ollai Istvánné: 
Az élelmiszerutalványok beváltási határideje július végével lejár. Javasolta, hogy olcsóbb 
élelmiszerbolttal kössék meg a szerződést. 

Szirbik Imre: 
Az élelmiszer utalványok beváltására a pályázatot kiírják. Ennél a pályázatnál kitétel, hogy az üzletben 
szeszesitalt nem lehet forgalmazni. Jelenleg előkészítés szintjén van a szociális diszkont létesítése. 

Szűcs Lajos: 
Szigorítást javasolt a szociális bérlakásban élőknél, hogy akinek fűtési adóssága van nem részesülhet 
más jellegű segélyben. 

Szirbik Imre: 

Kérte a képviselőket, aki az előterjesztést munkaanyagként elfogadja, szavazzon, 

v ^ A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett elfogadta. 

132/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Munkaanyag a helyi szociális rendeletek átfogó felülvizsgálatához, valamint 

helyi gyermekvédelmi rendelet megalkotásához 
H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a város szociális 
rendeleteinek átfogó felülvizsgálatához, valamint a gyermekvédelmi rendelet 
megalkotásához készült munkaanyagot és a következő feladatokat határozza meg: 

A helyi szociális rendeletek módosítására vonatkozó rendelet-tervezet a fenti anyagban 
megjelölt változtatási javaslatokkal, valamint a gyermekvédelmi rendelet-tervezet első 
fordulós tárgyalásra az 1999. augusztusi testületi ülésen a következő alapelvek szerint 
kerüljön előterjesztésre: 

1./ A pénzbeli és természetbeni ellátásokkal érvényre kell juttatni azt az alapvető 
gyermeki jogot, hogy a gyermeket kizárólag anyagi okból fennálló 
veszélyeztetettség miatt nem szabad családjától elválasztani. 

2 / A gyermekek napközbeni ellátása a bölcsődei, óvodai, iskolai napközik, útján 
részben megoldott, indokolt azonban a más ellátási formák lehetőségének /családi 
napközi, házi gyermekfelügyelet/ lehetőségének megteremtése is. 

3 / Megoldásra váró feladat a helyettes szülői ellátás és a gyermekek átmeneti 
otthonának kialakítása. A helyettes szülői ellátást a gyermekjóléti szolgálatnak arra 
alkalmas személy beállításával a tv. szerinti határidőre meg kell szerveznie. 
A gyermekek átmeneti otthonának megvalósítása érdekében a lehetséges megoldási 
módokat a szeptemberi testületi ülésre elő kell terjeszteni. 

4./ A gyermekjóléti szolgálat minden évben legalább egyszer, az éves önkormányzati 
átfogó értékelés előtt gyermekvédelmi értekezletre hívja össze a gyermekvédelmr 
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rendszerhez kapcsolódó feladatokat ellátó szerveket, személyeket, szervezeteket az 
aktuális feladatok áttekintése céljából. 

5./ Folyamatosan vizsgálni kell a személyes gondoskodást nyújtó gyermekvédelmi 
ellátások ellátási szerződés útján történő biztosításának lehetőségét. 

Felelős: Jegyző 
Határidő: Folyamatos, illetve a rendelet-tervezetek előterjesztésére 

az 1999. augusztus havi testületi ülés 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Szentes Város Polgármestere 
2.1 Polgármesteri Hivatal Jegyzője 
3./ Polgármesteri Hivatal Szociálpolitikai Osztálya 

14./ Helyi óvodai programok jóváhagyása 

Orbán István: 
Az óvodai programoknak milyen költségvetési kihatása várható? Ennek ismerete után döntsenek a 
programok elfogadásáról. 

Szűcs Lajos: 

Az előterjesztésben szerepel-e a programok költségvetési kihatása? 

Dr. Sztantics Csaba: 

A programok költségvetési kihatása az előterjesztésben szerepel. 

Félegyháziné Somogyi Éva: 
Javasolta, hogy az óvodai pedagógiai programok költségvetési kihatását a költségvetésen vezessék 
keresztül, és utána tárgyalják az óvodák pedagógiai programját. Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja az előterjesztésnek napirendről történő levételét, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 11 igen szavazattal, 9 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Mihály Béláné: főelőadó 

Az előterjesztésben szereplő rövidítéseket használja, a programot minősítő szakértő is. 

Udvarhelyi Gyula: 
Az előterjesztés 2. oldalán szerepel a csoportszoba padozatának cseréje, melynek költség vonzata 500 
eFt. 
Mihály Béláné: 
A Felsőpárti Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője az összeget a programban jelzésszerűen kén 
szerepeltetni, nem kéri, hogy a Képviselő-testület költségvetésében megszavazza. 

Félegyháziné Somogyi Éva: 
A Képviselő-testület döntött, hogy a Gaál István utcai Óvodát bezárja. E változás a költségvetésben 
szerepel-e? 
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Mihály Béláné. 

Az óvoda megszüntetése költségcsökkenéssel jár. 

Szirbik Imre: 
Javasolta, hogy az óvodai programok elfogadását a költségvetési beszámolóval együtt tűzzék a 
napirendre. 
Mihály Béláné: 

A helyi óvodai programokat szeptember 1-éig kötelező bevezetni. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a Képviselő-testülete a költségvetési beszámoló 
tárgyalásakor tűzze napirendre a helyi óvodai programok bevezetését, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 19 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

133/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Helyi óvodai programok bevezetése 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi óvodai programok 
bevezetését a költségvetési beszámoló tárgyalásakor tűzi a napirendre. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 

15./ Pályázat gépjárműfecskendő és magasból mentő gépjármű beszerzésére 

Dr. Sztantics Csaba: 

Javasolta, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban hallgassák meg Koszt György tűzoltóparancsnokot. 

Koszt György: 
A Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóság a technikai fejlesztését pályázati úton kívánja megoldani. 
Rendelet szabályozza a Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóság technikai színvonalát. A jelenlegi 
pályázat és korábbi pályázati rendszer folytatása. Tudja, hogy az önkormányzat pénzügyileg milyen 
nehéz helyzetben van. A technikai színvonal emelése érdekében a pályázatot be kell adni. Ilyen típusú 
technikai felszerelések most kerülnek behozatalra, utána nem ismert, hogy mikor. A gépkocsira 
szükséges technikai felszerelésekre az összeget a termelőegységektől gyűjtik össze. A beszerzés után a 
pénzügyi teljesítés 2ooo-ben kezdődik el. Kérte, hogy a Képviselő-testület támogassa a pályázat 
benyújtását. 
Orbán István: 
Támogatta az tűzoltófecskendő és magasból mentőlétra beszerzését. A beszerzést, melyik fejlesztési 
forrás elhagyása mellett javasolják? 

Szirbik Imre: 
Jelen pillanatban nincs olyan fejlesztés, melyben az önkormányzatnak csak saját forrása van. Nem 
tudta azt kijelenteni, hogy az önkormányzat a pályázat elnyerésekor tudja a saját erőt biztosítani. 



3 0 

Halmai László: 
Ha az önkormányzat a pályázatot elnyeri, akkor a meglévő tűzoltóeszközeit értékesíti, melyből a saját 
erőt tudja biztosítani. 

Koszt György: 

Erre van lehetőség, de nem várható jelentős bevétel az értékesítésből. 

Félegvháziné Somogyi Éva: 
A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, de nem talált forrást ahonnan a saját erőt tudnák 
biztosítani. Javasolta, hogy a Parancsnokság a környező településektől kérjen támogatást a saját erő 
biztosítására. 
Szirbik Imre: 
A Képviselő-testület adja meg a felhatalmazást a nyilatkozat benyújtására, amennyiben nem sikerül 
külső forrásból a saját erőt előteremteni, akkor a pályázatot visszavonják. 

Kérte a képviselőket, aki az általa ismertetett javaslatot elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 19 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

134/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Pályázat tűzoltófecskendő és magasból mentő gépjármű beszerzésére 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete megadja a nyilatkozatát a Szentesi 
Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóság részére a pályázatban szerepelő tűzoltófecskendő 
és magasból mentő gépjármű beszerzésére, amennyiben sikerül külső forrásból 
előteremteni a saját erőt. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a nyilatkozatát visszavonja a tűzol-
tófecskendő és magasból mentő gépjármű beszerzésére, ha a saját forrást nem tudják 
biztosítani. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóság Szentes, Kossuth u. 47. 
2./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

16./ Nyilatkozat a Szakképzési Alap 1999. évi Csongrád megyei pályázatához 

Fekete Nagy Lajosné: 
Pályázati kiírás szerint épület, ingatlan esetében is szükséges az Képviselő-testület hozzájárulása a 
jelzálogjog bejegyzéséhez. Kérte, hogy a Képviselő-testület a Bartha János Kertészeti 
Szakközépiskola és Szakiskola esetében a határozati javaslatot egészítse ki, hogy ingatlanra irányuló 
pályázat esetében a Képviselő-testület hozzájárulása szükséges a jelzálogjog bejegyzéséhez a 
támogatás mértékéig. 
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Orbán István: 

Az előterjesztés mennyire van összhangban a megállapodás 9.1 pontjával. 

Szirbik Imre: 
A pályázat benyújtásához a fenntartó hozzájárulása is szükséges. A pályázat benyújtásának határideje 
július 1. 
Fekete Nagy Lajosné: 

Az intézmény vezetőjének feladata, hogy a fenntartó nyilatkozatát beszerzi. 

Szirbik Imre: 

Az intézménynek a szerződés megkötéséig meg kell szerezni a fenntartó nyilatkozatát. 

Félegyháziné Somogyi Éva: 
Ha a feladatot átadták a Megyei Közgyűlés részére, akkor a pályázat benyújtásával kapcsolatban is az 
új fenntartónak kell nyilatkozni. Az előterjesztést bővebben kellett volna elkésziteni, mivel nem derül 
ki, hogy mire pályáznak. A pályázathoz nincs számítás mellékelve, így nem tudja támogatni. A 
Megyei Közgyűlésnek is szüksége lenne a számszaki részre is. 
Orbán István: 
Az önkormányzat költségvetésében nem szerepel a gyakorlókért építése, akkor mit fejleszt az 
intézmény. 
Fekete Nagy Lajosné: 

Az intézmény a szakképzési alapjából fektet be. 

Móra József: 

Javasolta az előterjesztés elfogadását. 

Halmai László: 

A határozatban szerepeljen, hogy az önkormányzat pénzügyi kötelezettséget nem vállal. 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 

A fenntartót tájékoztatni kell, hogy az önkormányzat hozzájárult a pályázat benyújtásához. 

Szirbik Imre: Szentes város a középiskolák átadásával segíteni akarja őket, hogy jobb helyzetbe kerüljenek. 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a pályázatot benyújtsák, melyhez a Megyei Közgyűlés 
hozzájárulását meg kell szerezni, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 19 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

135/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Nyilatkozat a Szakképzési Alap 1999. évi Csongrád megyei pályázatához 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért, a Megyei Közgyűlés 
véleményének kikérése mellett, a szakképző iskolák gyakorlati oktatás tárgyi feltételei 
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fejlesztésére irányuló, a Munkaerőpiaci Alap szakképzési alaprész megyei keretének 
terhére benyújtandó pályázatok elkészítésével a 

a. / Bartha János Kertészeti Szakközépiskola és Szakiskola, a 
b./ Boros Sámuel Közgazdasági és Humán Szakközépiskola, Szakiskola, a 
c./ Pollák Antal Műszaki Szakközépiskola, a 
d./ Zsoldos Ferenc Műszaki Szakközépiskola és Szakiskola 

esetében vállalja a támogatásból létrehozott beruházás fenntartási, karbantartási és 
egyéb költségeit. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Csongrád Megyei Munkaügyi Központ Szeged, Bocskai u. lo-12. 
2./ A határozatban érintett középiskolák 
3./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 
4./ Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 

17./Városszépítő Alap Kuratóriumának döntése 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 

Az előterjesztéssel kapcsolatban a Képviselő-testületnek egyetértési vagy módosítási joga van? 

Szirbik Imre: A Képviselő-testület az előterjesztést tudomásul veszi. 

Kérte a képviselőket, hogy aki Városszépítő Alap Kuratóriumának döntését tudomásulveszi, 
szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal, 5 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

136/1999. /VI.25./ K T 
Tárgy; Városszépítő Alap K u r a t ó r i u m á n a k döntése 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásulvette a Városszépítő Alap 
Kuratóriumának döntését. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Városszépítő Alap Kuratóriumának titkára Szentes 
2.1 Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

18./ Iskolák alapító okiratának módosítása 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 19 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta és 
meghozta az alábbi határozatot: 
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137/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Iskolák alapító okiratának módosítása 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 216/1997. /XI.28 / KT alapító 
okiratok módosítása tárgyú határozatában a Damjanich János Általános Iskola Alapító 
Okirata 1./ pontjában a maximum 13-at maximum 12-re, a Deák Ferenc Általános Iskola 
Alapító Okirata 2.1 pontjában a maximum 17-et maximum 16-ra változtatja. 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Zsoldos Ferencről elnevezett 
szakközépiskola és szakiskola nevét Zsoldos Ferenc Műszaki Szakközépiskola és 
Szakiskola-ként határozza meg. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Damjanich János Általános Iskola Szentes 
2./ Deák Ferenc Általános Iskola Szentes 
3./ Zsoldos Ferenc Műszaki Szakközépiskola és Szakiskola 
4./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 
5./ Polgármesteri Hivatal Szervezési és Oktatási Osztálya 

18/1. Szentes város Bölcsődéje által biztosított nem bölcsődei ellátások térítési 
díjainak módosítása 

Szirbik Imre: 

írásban van csatolva a Szociális és Egészségügyi Bizottság véleménye. 

Félegyházmé Somogyi Éva: 
A Pénzügyi Bizottság a házi gyermekfelügyelet esetében a "B" változatot a mindenkon minimál 
óradíjban, az időszakos gyermekfelügyeletnél az "A" változatot, ételallergiás gyermekek étkeztetése 
esetében "A" változatot javasolta elfogadásra. 
Szirbik Imre: 

A házi gyermekfelügyeletre vonatkozóan számszaki adatot kért a Pénzügyi Bizottság elnökétől? 

Félegyházmé Somogyi Éva: 

A mindenkori minimálbér legyen, amely jelenleg 134,- Ft. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki a Pénzügyi Bizottság javaslatát elfogadja, hogy házi gyermekfelügyelet díja a 
mindenkori minimálbér - ami jelenleg 134,- Ft - legyen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy az időszakos gyermekfelügyelet díja a Szociális és 
Egészségügyi és a Pénzügyi Bizottság véleményével egyezően a "A" változat legyen, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 2o igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadta. 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy az ételallergiás gyermekek étkeztetésénél "A" változatot, 
szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 13 igen szavazattal, 8 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta . 

138/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Bölcsődei ellátások térítési díjának módosítása 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szentes Város Bölcsődéje által 
biztosított - nem bölcsődei ellátások térítési díjairól szóló előterjesztést megtárgyalta és 
a következő döntést hozta: 

l . /Házi gyermekfelügyelet: felügyelet a család lakásán 
térítési díj: a mindenkori minimál órabér ami jelenleg 134,- Ft/óra 

2.1 Időszakos gyermekfelügyelet: a bölcsődében felügyelet és étkezés biztosítása 
jelenlegi térítési díj: 385,-Ft/alkalom 

3./ Ételallergiás gyermekek étkeztetése: az étel elkészítése és tálalása 
jelenlegi ebé térítési díj: 96,- Ft nyersanyag + ÁFA + rezsi 

A határozat 1999. július 1-től érvényes. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Szentes Város Önkormányzat Bölcsődéje 
2./ Polgármesteri Hivatal Szociálpolitikai Osztálya 
3./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

23./ Szentes-Liget KFT felügyelő bizottsága és könyvvizsgálója 

Szabó Péter: 
A KFT a felügyelő bizottság felállítását javasolta. A felügyelő bizottság tagjai nem részesülnek 
díjazásban. A felügyelő bizottság a KFT-ben az önkormányzati tulajdont védi. 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
A KFT az új társasági szerződés szabályai szerint alakult meg, így javasolta a felügyelő bizottság 
felállítását. 

Füsti Molnár Lajos: 
A KFT-t nem kötelezi a törvény arra, hogy felügyelő bizottságot állítson fel. A vállalkozó anyagi 
helyzete miatt sem javasolta a felügyelő bizottság felállítását. 

Orbán István: 
Ha a KFT tulajdonosának nincs pénze a cégbírósági bejegyzésre, akkor nagy baj van a KFT-ben. 
Továbbra is javasolta a felügyelő bizottság felállítását. Egyben a felügyelő bizottság tagjának Szabó 
Pétert és Dr Demeter Attilát javasolta. 
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Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a könyvvizsgáló tevékenysége a mérlegbeszámoló 
felülvizsgálatára vonatkozzon, ne a folyamatos működtetésre, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy a KFT-nél a felügyelő bizottság felállítását, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szűcs Lajos: 

A KFT-be felügyelő bizottsági tagnak Füsti Molnár Lajos alpolgármestert javasolta. 

Szirbik Imre: 
A felügyelő bizottságba tag ajánlásra a másik tulajdonos számára is biztosítani kell a lehetőséget. 
Füsti Molnár Lajos alpolgármestertől. Szabó Péter és Dr. Demeter Attila képviselőktől kérdezte, hogy 
a KFT-ben vállalják-e a felügyelő bizottsági tagságot. 
Füsti Molnár Lajos: 

Vállalta a felügyelő bizottsági tagságot. 

Szabó Péter: 

Vállalta a felügyelő bizottsági tagságot. 

Dr. Demeter Attila: 

Szintén vállalta a felügyelő bizottsági tagságot. 

Szűcs Lajos: 

Három személyről szavaznak, Zsíros János által javasoltról később döntenek. 

Orbán István: 

Az ügyvezetőnek nem kellene javaslatot tenni. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki elfogadja, hogy a Szentes-Liget KFT Felügyelő Bizottságában a 
többségi tulajdonosi képviseletet Füsti Molnár Lajos, Dr. Demeter Attila, Szabó Péter lássa el, 
szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 15 igen szavazattal, 7 tartózkodás mellett elfogadta. 

139/1999. /VI.25./ KT Tárgy: Szentes-Liget KFT könyvvizsgálója és Felügyelő Bizottsága H A T Á R O Z A T 
Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szentes-Liget KFT-nél a 
könyvvizsgálói tevékenységet a mérlegbeszámoló felülvizsgálatára rendelte el, és nem a 
könyvvizsgáló folyamatos tevékenységére. 
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Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szentes-Liget KFT-nél létrehozta 
a Felügyelő Bizottságot, melyben a többségi tulajdonosi képviseletet Füsti Molnár 
Lajos, Dr. Demeter Attila, Szabó Péter képviselők látják el. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Szentes-Liget KFT ügyvezetője Szentes, Csongrádi út 2. 
2.1 A határozatban érintettek 
3./ Szentes Város Polgármestere 

24./ Sportalap Kuratórium által meghirdetett pályázatok 

Orbán István: 
Tudomása szerint a kuratórium elnöke a szentesi Vízilabda Sportklubnak az elnöke. Véleménye 
szerint a két tevékenység nem összeegyeztethető. Mivel a kuratórium elnöke támogatja az általa 
vezetett sportklubot. 

Szirbik Imre: 

A kuratóriumba a személyeket a sportkörök delegálták. 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
Nem tartotta etikusnak, hogy a kuratórium elnöke ugyanaz a személy, mint a Vízilabda Sportkör 
elnöke. Egyben javasolta, hogy a Képviselő-testület ez ellen észrevétellel éljen. Továbbá kérte, hogy a 
jövőben külön szerepeljenek azok is akiket a kuratórium nem támogatott. 
Szabó Péter: 
A kuratórium ülésén is felmerült a Juhász József esetében a összeférhetetlenség. Amikor Juhász 
Józsefet megválasztották a kuratórium elnökének akkor még nem volt a Vízilabda Szakosztály elnöke. 
A kuratórium elnöki teendőiről korábban lemondott Juhász József, de a kuratórium tagjai nem 
fogadták el. 

Horváth István: 
Az előterjesztés lo./ pontjában szerepel a labdarúgás költsége, ebből mennyi a gyermek szakosztály 
támogatása? 

Móra József: 
A Képviselő-testületnek a kuratórium által előterjesztett anyagot kell véleményeznie, nem a 
kuratórium összetételét. 

Szabó Péter: 
A labdarúgás támogatására a kuratórium 4oo eFt-ot hagyott jóvá. E támogatással kapcsolatban a 
kuratórium, úgy foglalt állást, hogy a város nem tud két labdarugó csapatot támogatni. A 
Sportbrzottság a városban egy jól működő labdarugó egyesület léthozását támogatta. A 
Sportbizottság a kuratórium javaslatával egyetértett. 

Orbán István: 

Szentes városban a legjobban fizetett sportegyesület vízrlabdaklub. 

Szirbik Imre: A városban a sportklubok a szponzorok részéről is támogatva vannak. 

Kérte a képviselőket, aki a Sportalap Kuratórium jelentését tudomásulveszi, szavazzon. 
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A Képviselő-testület a javaslatot 12 igen szavazattal, 5 nem szavazat ellenében, 5 tartózkodás 
mellett tudomásulvette. 

Szirbik Imre: 
Az ülésen elhangzottakról a kuratóriumot értesíteni kell. A kuratóriumnak kell következtetéseket 
levonni. 

140/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Sportalap Kuratórium által meghirdetett pályázatok 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásulvette a Sportalap 
Kuratórium által meghirdetett pályázatok eredményét. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Sportalap Kuratórium Elnöke Szentes 
2.1 Polgármesten Hivatal Közgazdasági Osztálya 

26./ Pályázat a védőnői szolgálat működési feltételeinek javítására 

Halmai László: 

A 6oo eFt saját erő fonásának a megjelölését kérte? 

Szirbik Imre: 
A Egészségügyi Biztosítási Pénztár finanszírozza, amennyiben az önkormányzat a keretet nem 
használja fel, akkor vissza kell utalni. Ezen keret csak a védőnői szolgálatra használatható fel. 
Halmai László: 

A pályázat benyújtásához szükséges önrész az önkormányzat költségvetését terheli-e? 

Szirbik Imre: 

E önrész az önkormányzat költségvetését nem terheli. 

Pap Imre. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság hozzájárult a pályázat benyújtásához szükséges nyilatkozat 
megadásához. Szirbik Imre. 

Kérte a képviselőket, aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

141/1999. /VI.25./ KT Tárgy: Pályázat védőnői szolgálat működési feltételeinek javí tására 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alsófokú Oktatási Intézmények 
Gondnoksága által működtetett Védőnői Szolgálat számítógépes hálózatfejlesztésére 
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vonatkozó pályázat benyújtását támogatja, és a számítógépenkénti loo eFt ilyen célra 
történő felhasználását engedélyezi a szakfeladat jelenleg jóváhagyott költségvetése 
terhére. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Alsófokú Oktatási Intézmények Gondnoksága 
2.1 Védőnői Szolgálat Szentes 
3./ Polgármesteri Hivatal Szociálpolitikai Osztálya 
4./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

27./ Szentesi Víz- és Csatornamű KFT alapító okiratának módosítása 

Dr. Demeter Attila: 
Az előterjesztés az 1997. évi CXLIV. törvényben megfogalmazottakra épül. Kérte, hogy az 
előteijesztést fogadják el. 

Bárányi Imre: 
A Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javasolta, hogy a Képviselő-testület a 
Szentesi Víz- és Csatornamű KFT Felügyelő Bizottságából Mihalovics Árpádot hívja vissza és helyette 
Dr. Gombos Andrást javasolta a Felügyelő Bizottságba tagként megválasztani. 

Halmai László: 
Kérte, hogy a visszahívást a Városrendezési, -Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság indokolja 
meg. 

Bárányi Imre: 

Külön nem kívánta indokolni az előterjesztést. 

Horváth István: 

Ha valakit a Felügyelő Bizottsági tagságból visszahívnak, akkor indokolni is kell. 

Bárányi Imre: 

Mihalovics Árpád nem megfelelően látta el a Felügyelő Bizottságban a munkát. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki Dr. Demeter Attila indítványát a Szentesi Víz- és Csatornamű KFT alapító 
okiratának a módosítására elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 21 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta. 

142/1999. /VI.25./ KT 
Tárgy: Szentesi Víz- és Csatornamű KFT alapító okirata H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szentesi Víz- és Csatornamű KFT 
alapító okiratát módosítja. 
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2.1 Az alapító okirat II/5. pontja - a társaság tevékenységi köre módosul: 
A régi TEAOR szerinti tevékenységek törlésre kerülnek. 
A társaság tevékenységi köre a módosítás és a TEÁOR '98-nak megfelelő pontosítás 
után az alábbiak szerint megváltozik: 
41.00 Víztermelés, -kezelés, -elosztás - a társaság főtevékenysége 
90.01 Szennyvízelvezetés, -kezelés 
45.21 Épület, híd, alagút, közmű vezeték építése 
45.25 Egyéb spéci ális szaképítés 
45.31 Villanyszerelés 
45.33 Víz-, gáz-, fűtésszerelés 
45.50 Építési eszköz kölcsönzése személyzettel 
70.20 Ingatlan bérbeadása, üzemeltetése 
71.32 Építőipari gép, berendezés kölcsönzése 
71.34 Máshova nem sorolt egyéb gép kölcsönzése 
74.20 Mérnöki tevékenység, tanácsadás 
74.84 Máshova nem sorolt, egyéb gazdasági tevékenységet segítő szolgáltatás 

3./ A Képviselő-testület a változásokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat 
aláírására a Polgármesternek ad felhatalmazást. 

A határozatról értesítést kapnak: 
17 Szentesi Víz- és Csatornamű KFT Szentes, Csongrádi út 3. 
2.1 Szentes Város Polgármestere 
3./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Osztálya 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki Mihalovics Árpádnak a Szentesi Víz- és Csatornamű KFT Felügyelő 
Bizottságából való visszahívását elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a javaslatot 11 igen szavazattal, 9 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

19./ INTERPELLÁCIÓKRA VÁLASZ: 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, aki elfogadja, hogy az interpellációk ne legyenek szószerint felolvasva, 
szavazzon. 

A Képviselő-testület a válasz 21 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Bárányi Imre képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19. sorszám alatt adott választ elfogadja-
e? 

Bárányi Imre: 

Az interpellációjára adott választ elfogadta. 

Szirbik Imre: Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 



4 0 

A Képviselő-testület a választ 19 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Dr. Dóczi Margit képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19. sorszám alatt adott választ 
elfogadja-e? 

Dr. Dóczi Margit: 

Az interpellációjára adott választ nem fogadta el. 

Szirbik Imre: Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 6 igen szavazattal, 13 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Ollai Istvánné képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19. sorszám alatt adott választ elfogadja-
e? 

Ollai Istvánné: 

Az interpellációra adott választ nem fogadta el. 

Szirbik Imre: Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 7 igen szavazattal, 9 nem szavazat ellenében, 6 tartózkodás 
mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Dr. Rébeli Szabó Tamás képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19. sorszám alatt adott választ 
elfogadja-e? 

Dr. Rébeli Szabó Tamás: 
Az interpellációjára adott választ elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 19 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 
2 tartózkodás mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Udvarhelyi Gyula képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19. sorszám alatt adott választ 
elfogadja-e? 

Udvarhelyi Gyula: 

Az interpellációjára adott választ nem fogadta el. 

Szirbik Imre: Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 7 igen szavazattal, 12 nem szavazat ellenében, 3 tartózkodás 
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mellett nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Udvarhelyi Gyula képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19/1. sorszám alatt adott választ 
elfogadja-e? 

Udvarhelyi Gyula: 

Az interpellációra adott választ elfogadta. 

Szirbik Imre: 

Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 21 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Ollai Istvánné képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19/2. sorszám alatt adott választ 
elfogadj a-e? Ollai Istvánné: 

Az interpellációjára adott választ nem fogadta el. 

Szirbik Imre: 
Tájékoztatta a képviselőket, hogy a Legfelsőbb Bíróság a Petőfi Szálló ügyében kitűzte a tárgyalást, 
de időközben a peresfél felszámolása megtörtént. 
Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 12 igen szavazattal, 8 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta. 

Szirbik Imre: 
Orbán István képviselőtől kérdezte, hogy az interpellációjára 19/3. sorszám alatt adott választ 
elfogadja-e? 

Orbán István: 

Az interpellációjára adott választ nem fogadta el, mivel eljárási hiba van. 

Szirbik Imre: Kérte a képviselőket, hogy aki az interpellációra adott választ elfogadja, szavazzon. 

A Képviselő-testület a választ 10 igen szavazattal, 8 nem szavazat ellenében, 4 tartózkodás 
nem fogadta el. 

I N T E R P E L L Á C I Ó : 

Udvarhelyi Gyula: 
Kajánújfaluban a telefonbekötések határideje lejárt. Ezért heti pontossággal tájékoztatást kér a 
Kajánújfalui telefonbekötések állásáról. A faluban lakók 1,5 éve várják a telefonbekötését. 
A Nagyhegy szélén tábla fogadja az érkezőket, hogy "nemzetközi sportváros". Nemzetközi 
sportvároshoz nem illik az útszélén lévő magas gaz. Az útszélén lévő gaz lekaszálását kérte. 
Ugyancsak a Nagyhegy szélén lévő autóbusz megálló üvegét betörték, ennek pótlása szükséges. 
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A Hékédi vasút melletti házakat elöntötte a belvíz, mivel a belvízelvezető-csatornát nem építették ki. 
Itt kérte a belvízelvezető rendszer kiépítését, mivel az ott lévő ingatlanok állapotát veszélyeztetik. 
A Nagyhegyi városrészben kérte, hogy az illetékesek tegyenek intézkedést a kóbor kutyák ellen. 

Elment az ülésről: Félegyháziné Somogyi Éva képviselő 
Halmai László képviselő 

A Képviselő-testület létszáma: 2o fő 

Szűcs Lajos: 
Tájékoztatást kért róla, hogy a Lavotta utca és a Dankó Pista utcák környékén az árokásással hol 
tartanak? 

Szirbik Imre: 
A képviselő által érintett területnek a geodéziai bemérése megtörtént. A víz elvezetésére a szükséges 
műszaki megoldásokat megtették. 

Dr. Dóczi Margit: 
A Sárgaparti utcán a mirhók teljesen el vannak dugulva, mivel szeméttel vannak tele. Ezáltal a Aulich 
Lajos utca párosoldalán lakók ingatlanai a belvíz miatt veszélyben vannak. Kérte a Polgármestert és a 
Városellátó Intézmény vezetőjét, hogy a mirhók rendbetételére tegye meg a szükséges intézkedést. 

Hornyik László: 
A Dózsa György utca 163-183. számú ingatlanoknál lévő terület gödrös volt, melyet a Műszaki Osztály 
feltöltötte. Akkor is látszott, hogy csapadékos időjárás esetén problémák lesznek. Az említett 
ingatlanok vízben állnak. Már a fák is kipusztultak. Az ott lévő állapot nem tartható tovább. A Dózsa 
Gy. u. 181. szám alatti ingatlanon a víz miatt már a melléképület is összedőlt. 
A Dózsa György u. 185. számú ingatlan előtt a nem régen elhelyezett telefonszekrény megdőlt, 
melynek helyreállítását kéri. 
A Kiss Ernő utcára betorkoló utcákról motorosok nagy sebességgel közlekednek, balesetveszélyt 
okoznak. Ezen a részen sebességkorlátozó tábla, vagy fekvőrendőr elhelyezését kérte. 

Szirbik Imre: 
Kérte a képviselőket, akinek írásban van az interpellációja adja le. 

Mivel a ülésen több bejelentés nem volt, így a Képviselő-testület a továbbiakban zárt ülésbe folytatja 
munkáját. 

K.m.f.t. 

Dr. Sztantics Csába 
jegyző 
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Szirbik Imre 
polgármester 

> -
Dr. Demeter Attila 

jegyzőkönyv-hitelesítő 
rvath István 


